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Bejelentő egy vidéki nagyvárosban található vasút-közút 

kereszteződéshez kapcsolódóan nyújtott be – javaslatot is 

tartalmazó – bejelentést. Megírta, hogy az érintett 

kereszteződésben fényjelzéssel és félsorompóval 

biztosított a vasúti átkelőhely, amely helyzet álláspontja 

szerint nem nyújt elegendő biztonságot, mivel át lehet 

menni közötte autóval is. Vasúti szempontból ez egy 

nemzetközi vasúti útvonal, jelentős teher és 

személyszállítás folyik rajta, ezért a sorompó lezárásakor 

akár 20-30 percet is kell állni a vasúti átjárónál. A közelben 

található Ipari Park fejlesztése is csak tovább fokozta az itt 

áthaladó forgalmat, mivel az ott dolgozók is erre járnak és 

itt közlekednek a dolgozói buszok is. A város fejlesztése 

során megépült az elkerülő út, de a vasúti átjáró kérdése 

ezzel nem oldódott meg, mert felüljáró nem épült a vasúti 

átjáró elkerülésére. Bejelentő a biztonságos közlekedés 

megteremtésének érdekében kéri a bejelentésben foglaltak 

vizsgálatát. 

 

lezárt 

Az ügyben megkeresett Építési és Közlekedési Minisztérium (a 

továbbiakban: Minisztérium) a bejelentést kivizsgálta és megírta, 

hogy a beadvánnyal érintett útátjárónál az ívviszonyok miatt 

maximum 80 km/h az állandó sebességkorlátozás és az átjáró 

félsorompóval biztosított. Megírta továbbá, hogy az új hídhoz tartozó 

elkerülőn a vasút felett is meg lehet érkezni az érintett ipari parkhoz, 

ezért ebből az irányból nem kell a vasútvonalakat keresztezni, ez csak 

a város felől érkezve valósul meg. Az ipari parknak nincs 

iparvágánya, így az átjáró forgalmát kizárólag a teher és 

személyszállítást bonyolító vasútvonal forgalma tartja fel. A 

Minisztérium álláspontja szerint a bejelentéssel érintett vasúti - közúti 

nem szintbeli keresztezés kiépítése közúti felüljáró (esetleg aluljáró) 

megépítésével valóban megvalósítható, de az érintett útátjáró ilyen 

megoldással történő kiváltására vonatkozó projekt jelenleg nincs 

folyamatban és ilyen fejlesztés nem is tervezett. A Minisztérium a 

bejelentés alapján további intézkedést nem látott indokoltnak, de 

tájékoztatást nyújtott egy 2024-re tervezett fejlesztési projektről, 

amelynek megvalósulása álláspontja szerint kedvezően fog hatni a 

helyi közlekedésre is. 

 


